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Møde i Ældrerådet 
Den 30. november 2022 

 

REFERAT 
 
Møde i Ældrerådet 
Dato: onsdag den 30. november 2022, kl. 10.00-15.00 
Sted: Københavns Rådhus, Udvalgsværelse D, 1. sal. 
 
Ældrerådets medlemmer: 
Kirsten Nissen (formand), Pia Weise Pedersen (næstformand), Anders Lund, Anne Worning, 
Anne Marie Bossen Aarøe, Annette Thernøe, Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, Bjarne Rueholm  
Jørgensen, Eleonora Lewandowski, Elin Johansson, Hanne Simonsen, Henrik Høgh, Jesper Balle, 
Leif Andreasen, Lisbeth Sølver, Lise Helweg, Lone Skov Valentin Al Awssi, Margit Risnæs, Margit 
Schrøder, Merete Ganshorn, Merete Råschou, Michael, Neumann, Peder Blom og Ulla Morin. 
 
Elin Johansson og Leif Andreasen havde meldt afbud til mødet.  
 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat af møde i Ældrerådet den 26. oktober 2022 
3. Orientering om ordning med faste læger på plejehjem v. Sundheds- og 

Omsorgsforvaltningen (besøg kl. 10.10-10.40) 
4. Referat af møde i Forretningsudvalget den 15. november 2022 
5. Opfølgning på fællesmødet med det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg den 17. 

november 2022 
6. Opfølgning på besøg på Living Lab på Langgadehus  
7. Orientering om Danske Ældreråds ældrepolitisk konference ”Mere omsorg og nærvær i 

ældreplejen – dilemmaer og mulige løsninger” 
8. Oversigt over Ældrerådets økonomiske forbrug  
9. Orientering om Ældrerådets sekretariat v. Afdelingsleder Julie Lorentzen (besøg kl. 11.45-

12.00) 
10. Deltagelse i eksterne møder  
11. Valg af suppleanter til Regionsældreråd Hovedstadens Forretningsudvalg samt orientering 

fra Regionsældreråd Hovedstaden 
12. Møderække for Ældrerådets fagudvalg i 2023   
13. Orientering fra Sundheds- og Omsorgsforvaltningen v. konstitueret administrerende 

direktør Jakob Krogh (besøg kl. 13.00-13.30)  
14. Orientering fra Danske Ældreråds bestyrelse 
15. Orientering fra sekretariatet 
16. Eventuelt 

 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Ældrerådet godkendte dagsordenen.  
 
 

2. Godkendelse af referat af møde i Ældrerådet den 26. oktober 2022 

v/Kirsten Nissen (beslutningspunkt) 

 
BILAG 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1.  at Ældrerådet godkender referat af møde i rådet den 26. oktober 2022. 
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• Referat af møde i Ældrerådet den 26. oktober 2022. 
 
BESLUTNING 
Ældrerådet godkendte referat af mødet i Ældrerådet den 26. oktober 2022.  
 
 

3. Orientering om ordning med faste læger på plejehjem (besøg kl. 10.10-10.40) 

v/ Afdelingsleder Stine Mieth-Waldorff og chefkonsulent Thomas Rye (orienteringspunkt) 

 
BAGGRUND  
Ældrerådet har efterspurgt et oplæg om Sundheds- og Omsorgsforvaltningen ordning med faste 
læger på plejehjem. Afdelingsleder Stine Mieth-Waldorff og chefkonsulent Thomas Rye fra 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningens Afdeling for Det Nære Sundhedsvæsen deltager derfor på 
mødet kl. 10.10-10.40 med henblik på at introducere ordningen og give en status samt svare på 
eventuelle spørgsmål.  
 
BESLUTNING  
Udvalget tog orienteringen til efterretning. Sundheds- og Omsorgsforvaltningens oplæg vedr. 
faste læger på plejehjem er vedlagt som bilag. 
 
BILAG 

• Oplæg om faste læger på plejehjem v. Sundheds- og Omsorgsudvalget den 30. november 
2022 

 
 

4. Referat af møde i Forretningsudvalget den 15. november 2022 

v/Kirsten Nissen (orienteringspunkt) 

 
BAGGRUND 
Forretningsudvalgets referater sendes til medlemmerne af Ældrerådet sammen med det øvrige 
mødemateriale. Formålet med dagsordenspunktet er at give medlemmer mulighed for at 
fremføre kommentarer til eventuelle drøftelser, som Forretningsudvalget har haft. 
 
BILAG 

• Referat af møde i Forretningsudvalget den 15. november 2022. 
 
BESLUTNING 

Ældrerådet tog Forretningsudvalgets referat af mødet den 15. november 2022 til efterretning. 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1.  at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning.  

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1.  Ældrerådet tager referat af møde i Forretningsudvalget den 15. november 2022 til 
efterretning. 
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5. Opfølgning på fællesmødet med det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg 
den 17. november 2022 

v/Kirsten Nissen (orienterings- og drøftelsespunkt) 

 
BAGGRUND  
Ældrerådet mødtes den 17. november 2022 med det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg. 
Ældrerådet havde forinden peget på emnerne velfærdsteknologi og pårørendeinddragelse til 
fælles drøftelse, og det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg havde lagt op til at vende emnet 
digitalisering.   
 
I forhold til varetagelsen af emnerne på fællesmødet blev det på mødet i Ældrerådet den 26. 
oktober 2022 besluttet, at Kirsten Nissen indleder drøftelsen om emnet velfærdsteknologi, og at 
Lisbeth Sølver og Lone Skov Valentin Al Awssi indleder drøftelsen om emnet 
pårørendeinddragelse.  
 
Ældrerådets Sundheds- og Omsorgsudvalg havde på møde den 3. november 2022 lagt op til, at 
der blev sendt et dokument vedrørende emnet pårørendeinddragelse til medlemmerne af 
Sundheds- og Omsorgsudvalget. Dokumentet blev sendt rundt til Ældrerådet forud for mødet.  
 
Fra Ældrerådet deltog Kirsten Nissen, Pia Weise Pedersen, Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Eleonora Lewandowski, Elin Johansson, Henrik Høgh, Leif Andreasen, Lisbeth Sølver, Lone Skov 
Valentin Al Awssi, Merete Ganshorn, Michael Neumann og Ulla Morin.  
 
Forretningsudvalget har lagt op til, at rådet dels vender mødets forløb og herunder 
fællesdrøftelserne med det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg, og dels vender, hvordan 
rådet fx kan arbejde videre med emnerne.  
 
BESLUTNING  

Ældrerådet var enige i, at der havde været en god debat under fællesmødet, og at 
udvalgsmedlemmerne havde været meget interesserede i at høre rådets perspektiver, og at der 
var potentiale for at arbejde videre med emnerne.  
 
Videre nævnte Kirsten Nissen, at i forhold til ønsket om inddragelse i forhold til valg og udvikling af 
velfærdsteknologier, havde Center for Ældre og Innovation på mødet oplyst, at de vender tilbage 
med forslag til en model for nærmere inddragelse.  
 
Ældrerådet besluttede derudover, at de arbejder videre med emnet digitalisering i forhold til 
uddybning af de forskellige ældreperspektiver samt hvordan rådet fortsat kan være med til at 
understøtte en god borger- og pårørendeinddragelse på tværs af ældreområdet. 
 
 

6. Opfølgning på besøg på Living Lab på Langgadehus  
v/Kirsten Nissen (drøftelsespunkt) 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vender fællesmødet med det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg den 17. 
november 2022.  
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BAGGRUND 
Ældrerådet besluttede på møde den 28. september 2022, at de ønskede at besøge Living Lab på 
Langgadehus forud for fællesmødet med det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg. Der blev på 
den baggrund efter aftale med Sundheds- og Omsorgsforvaltningen kalendersat et besøg den 27. 
oktober 2022.  
 
Living Lab er laboratorium, hvor Københavns Kommune kan udvikle og teste nye løsninger, der 
kan gøre en forskel for borgerne. Det drejer sig blandt andet om, at ny teknologi kan være med til 
at aflaste plejepersonale eller forebygge fald, liggesår eller andre udfordringer. 
 
Under besøget fik Ældrerådet en præsentation af Living Lab og faldudstillingen, en rundvisning og 
demonstration af faldteknologier samt et faldkursus med øvelser fra organisationen I Bedste Fald. 
Fra Sundheds- og Omsorgsforvaltningens Afdeling for Velfærdsinnovation deltog afdelingsleder 
Monica Andersen, konsulent Lisbeth Duedahl samt konsulent Ann Rasmussen. 
  
Fra Ældrerådet deltog Kirsten Nissen, Arne Bjørn Nielsen, Eleonora Lewandowski, Jesper Balle, 
Merete Ganshorn, Michael Neumann og Peder Blom. 
 
Forretningsudvalget har lagt op til, at rådet vender eventuelle erfaringer fra besøget.  
 
BESLUTNING 
Ældrerådet vendte besøget på Living Lab på Langgadehus, idet der blandt de deltagende var 
enighed om, at det havde været et yderst spændende besøg, hvor bredden i arbejdet med 
velfærdsteknologi også havde været meget tydelig.  
 
 

7. Orientering om Danske Ældreråds ældrepolitisk konference den 16. 
november 2022 ”Mere omsorg og nærvær i ældreplejen – Dilemmaer og 
mulige løsninger”  
v/medlemmer, der deltog i konferencen (orienteringspunkt)  

 
BAGGRUND 
Danske Ældreråd holdt den 16. november 2022 ældrepolitisk konference under titlen ”Mere 
omsorg og nærvær i ældreplejen – Dilemmaer og mulige løsninger”.  
 
Fra Ældrerådet deltog Kirsten Nissen, Pia Weise Pedersen, Annette Thernøe, Arvin Storgaard, 
Eleonora Lewandowski, Elin Johansson, Lone Skov Valentin Al Awssi, Merete Ganshorn og Ulla 
Morin.  
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vender erfaringerne fra besøget på Living Lab på Langgadehus. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vender Danske Ældreråds ældrepolitisk konference den 16. november 2022. 
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Forretningsudvalget har lagt op til, at rådet i fællesskab vender eventuelle erfaringerne fra 
konferencen – blandt andet også med henblik på, om der fx er emner eller temaer, som rådets 
fagudvalg med fordel kan arbejde videre med.  
 

BESLUTNING 
Ældrerådet vendte konferencen, idet der også her var enighed blandt de deltagende om, at det 
havde været en god konference.   
 
 

8. Oversigt over Ældrerådets økonomiske forbrug 

v/Peder Blom (orienteringspunkt) 

 
BAGGRUND 
Ældrerådet følger løbende udviklingen i de økonomiske dispositioner, som rådet foretager, og 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningens regnskabsafdeling udarbejder i den sammenhæng 
rapporter over Ældrerådets forbrug. 
 
Ældrerådet blev på møde den 22. juni 2022 orienteret om status på Ældrerådets økonomiske 
forbrug, og det blev i den forbindelse besluttet, at formandskabet rettede henvendelse til 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen med en advisering vedrørende forbruget. 
Regnskabsafdelingen deltog på mødet i Forretningsudvalget den 15. november 2022 med henblik 
på gennemgang af Ældrerådets foreløbige forbrug. 
 
Peder Blom, som er udpeget som tovholder på området, vil på mødet give en kort orientering om 
status på rådets forbrug. 
 
BILAG 

• Rapport over Ældrerådets forbrug  
 
BESLUTNING  
Udvalget tog orienteringen om Ældrerådets økonomiske forbrug til efterretning.  
 
Peder Blom gjorde i den sammenhæng også opmærksom på, at fakturaer for internet og 
printerpatroner skal sendes til sekretariatet senest den 14. december 2022, og at såfremt der er 
midler i overskud, vil rådet gerne forudbetale kontingent til Danske Ældreråd.  
 
Derudover opfordrede nogle medlemmer til, at oversigten over rådets økonomiske forbrug gøres 
mere overskuelig, såfremt det er muligt.  
 
 

9. Orientering om Ældrerådets sekretariat (besøg kl. 11.45-12.00) 
v/afdelingsleder Julie Lorentzen, Sundheds- og Omsorgsforvaltningen 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning 
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BAGGRUND 
Efter aftale med Forretningsudvalget deltager afdelingsleder fra Center for Ledelse og 
Kommunikation Julie Lorentzen på mødet kl. 11.45-12.00 med henblik på at vende 
sekretariatsbetjeningen i den kommende tid.   

 
BESLUTNING 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning. 

 
 

10. Deltagelse i eksterne møder  
v/Medlemmer af Forretningsudvalget (drøftelsespunkt) 

 
BAGGRUND 
På baggrund af få tilmeldinger til bl.a. besøg på Living Lab på Langgadehus og plejehjemsbesøg 
samt konferencer og andre eksterne møder i regi af Ældrerådet vendte Forretningsudvalget, at det 
var en god anledning til at vende, om der er nogle eventuelle årsager til den beskedne deltagelse 
uden for faste mødeaktiviteter, samt om der er noget, der med fordel kan gøres for at forbedre det.  
 
Det er for medlemmerne af Forretningsudvalget vigtigt at understrege, at punktet ikke handler om 
enkelte medlemmers indsats, men skal ses mere generelt og i lyset af, at der venter et travlt halvår 
forude, hvor rådet forventes inddraget i de forskellige forvaltningers budgetprocesser mv.  
 
Videre drøftede Forretningsudvalget, at medlemmer bør være opmærksomme på, at når der tages 
initiativ til besøg og oplæg mv., benyttes der ressourcer på at arrangere det. Det er derfor også 
vigtigt, at rådet prioriterer at deltage i disse, melder tilbage til sekretariatet i forbindelse med 
tilmeldinger til besøg, konferencer og lign., og at der eksempelvis også afsættes tid til at arbejde 
konstruktivt med den viden, fagudvalgene og rådet løbende får.  
 
BESLUTNING  
Udvalget vendte punktet, idet der var enighed om, at sekretariatet ved indkaldelse til eksterne 
møder skal bede medlemmer tilmelde sig mødet, og at der bør sættes en svarfrist.  
 
Derudover var der et ønske om at indkaldelse til eksterne møder skete i bedre tid. Kirsten Nissen 
gjorde i den sammenhæng opmærksom på, at medlemmerne blandt andet ofte kender datoerne 
for konferencer mv. i god tid. I den sammenhæng nævnte hun, at Danske Ældreråds 
repræsentantskabsmøde og ældrepolitisk konference ligger den 3. og 4. maj 2023, og at datoerne 
for afholdelse af Danske Ældreråds temadage offentliggøres snarest.  

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vender punktet.  
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11. Valg af suppleanter til Regionsældreråd Hovedstadens Forretningsudvalg 
samt orientering fra Regionsældreråd Hovedstaden 

v/Arne Bjørn Nielsen (beslutnings- og orienteringspunkt) 

 
BAGGRUND 
Der er i hver region af frivillighedens vej etableret et regionsældreråd, hvor repræsentanter fra 
regionens kommunale ældreråd samarbejder om temaer, som er relevante på det regionale plan. 
Regionerne har opgaver indenfor sundhedsvæsenet, det sociale område, regional udvikling, 
erhverv, uddannelse og kultur, natur og miljø og kollektiv trafik. Især sundhedsområdet og 
trafikområdet har ældrerådenes interesse. Der findes ingen lovgivning om regionsældreråd. 
 
Fra Københavns Ældreråd er følgende medlemmer udpeget af Ældrerådet til Regionsældreråd 
Hovedstaden: Anne-Marie Bossen, Arne Bjørn Nielsen, Elin Johansson, Hanne Simonsen, Kirsten 
Nissen, Leif Andreasen, Lisbeth Sølver, Lise Helweg, Margit Risnæs og Margit Schrøder. Arne Bjørn 
Nielsen og Elin Johansson er ligeledes af Ældrerådet udpeget til Regionsældreråd Hovedstadens 
Forretningsudvalg.  
 
Det fremgår derudover af Regionsældreråd Hovedstadens vedtægt, at der vælges en personlig 
suppleant for hvert medlem i Regionsældreråd Hovedstadens Forretningsudvalg. Ældrerådet 
besluttede derfor på mødet den 26. oktober 2022, at de på nærværende møde skulle udpege 
suppleanter til Regionsældreråd Hovedstadens Forretningsudvalg. Til Ældrerådets orientering har 
Margit Schrøder på møde i Sundheds- og Omsorgsudvalget den 3. november 2022 tilkendegivet, 
at hun ønsker at stille op som suppleant for medlemmer af Regionsældreråd Hovedstadens 
Forretningsudvalg.  
 
Til orientering fremgår referater af møder i Regionsældreråd Hovedstaden mv. på 
Regionsældreråd Hovedstadens hjemmeside, som findes på linket her Regionsældrerådet – i 
region hovedstaden (regionsaeldreraadh.dk).  
 
BESLUTNING  
Ældrerådet udpegede Lisbeth Sølver som personlig suppleant for Arne Bjørn Nielsen og Margit 
Schrøder som personlig suppleant for Elin Johansson.  
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede derudover rådet om, at der den 11. november 2022 havde været 
møde i Regionsældreråd Hovedstaden, og at næste møde ligger den 3. februar 2023, hvor 
direktøren for Ensomme Gamles Værn forventes at deltage.  
 
Arne Bjørn Nielsen orienterede derudover om, at møderækken for møderne i Regionsældreråd 
Hovedstaden 2023 er kalendersat, samt at rådet har fået ajourført deres hjemmeside.  
 
Margit Schrøder oplyste, at Regionsældreråd Hovedstadens repræsentant i PIU 
(Patientinddragelsesudvalget) bør høre Regionsældrerådet om deres holdning til 
sundhedsklyngerne, idet vedkommende også repræsenterer rådene. Videre gjorde Margit 
Schrøder opmærksom på, at der pt. mangler en repræsentant for borgere i arbejdet omkring 
sundhedsklyngerne, og nogle der fx særligt har fokus på det nære sundhedsvæsen og det 
forebyggende arbejde.  

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vælger suppleanter til Forretningsudvalget i Regionsældreråd Hovedstaden.  

2. at Ældrerådet tager orienteringen fra Regionsældreråd Hovedstaden til efterretning. 

https://regionsaeldreraadh.dk/
https://regionsaeldreraadh.dk/
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12. Møderække for Ældrerådets fagudvalg i 2023  
v/Medlemmer af Forretningsudvalget (orienteringspunkt) 

 
BAGGRUND 
Af hensyn til planlægningen af fagudvalgenes møderække i 2023 har Ældrerådets fagudvalg eller 
fagudvalgenes formænd oplyst sekretariatet om, hvornår de finder det mest hensigtsmæssigt at 
holde fagudvalgsmøder i 2023.  
 
På baggrund af de forskellige fagudvalgs ønsker har sekretariatet udarbejdet en møderække for 
fagudvalgene for 2023, som er vedlagt som bilag.  
 
BILAG 

• Møderække for Ældrerådets fagudvalg for 2023 

 
BESLUTNING  
Udvalget tog orienteringen til efterretning, idet Sundheds- og Omsorgsudvalget gjorde 
opmærksom på, at de ønskede at flytte deres udvalgsmøde fra den 12. januar 2023 til den 5. januar 
2023.  
 
 

13. Orientering fra Sundheds- og Omsorgsforvaltningen v. konstitueret 
administrerende direktør Jakob Krogh (besøg kl. 13.00-13.30) 
v/ konstitueret administrerende direktør Jakob Krogh, Sundheds- og Omsorgsforvaltningen 

(orienteringspunkt) 

 
BAGGRUND 
Efter aftale med formandskabet forventes Sundheds- og Omsorgsforvaltningens direktion på skift 
af deltage på Ældrerådets møder ca. en gang i kvartalet, såfremt der vurderes at være relevante 
emner at vende.  
 
Konstitueret administrerende direktør Jakob Krogh deltager derfor på mødet i Ældrerådet den 30. 
november 2022 kl. 13.00-13.30.  
 
BESLUTNING  
Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 
 
 
 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orientering om møderækken for fagudvalgene i 2023 til efterretning.   

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning.  
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14. Orientering fra Danske Ældreråds bestyrelse 
v/Kirsten Nissen (orienteringspunkt) 

 
BESLUTNING 
Kirsten Nissen oplyste, at bestyrelsen på møde den 24. november 2022 havde vendt planlægning 
af repræsentantskabsmødet i Danske Ældreråd den 3. maj 2023, og at de forventer, at mødet 
starter med en fælles frokost kl. 11.30, og at repræsentantskabsmødet derefter afholdes.  
 
Kirsten Nissen gjorde i den sammenhæng opmærksom på, at der på repræsentantskabsmødet 
skal vælges formand for to år og næstformand for et år. Der er valg af bestyrelsesmedlemmer i 
kredsene med ulige numre i februar/marts, og de tiltræder efter repræsentantskabsmødet. Videre 
nævnte Kirsten Nissen, at der aktuelt ikke er forslag til vedtægtsændringer, og at der vil være 
middag om aftenen den 3. maj, og at den ældrepolitiske konference starter kl. 9.00 den 4. maj 
2023.  
 
Derudover orienterede Kirsten Nissen om, at Frederiksberg Ældreråd havde bedt om, at de måtte 
skifte valgkreds, hvilket Danske Ældreråd havde imødekommet, men det er sat i bero, da 
Frederiksberg Ældreråd har oplyst, at de havde brug for at genbesøge beslutningen.  
 
Kirsten Nissen orienterede derudover om, at Danske Ældreråd har forsøgt at afdække, hvorvidt der 
er udfordringer med aldersdiskrimination i sundhedsvæsenet, da det på sidste 
repræsentantskabsmøde blev foreslået, at Danske Ældreråd undersøger det nærmere. Det er 
Danske Ældreråds erfaring, at der ikke burde være større udfordringer med diskrimination af 
ældre i sundhedsvæsenet, men at man i forhold til fx screening af brystkræft kan overveje, om man 
bør foreslå, at aldersgrænsen for indkaldelse til forundersøgelser hæves, men Danske Ældreråd 
kunne ikke finde belæg for, at ældre borgere generelt diskrimineres eller ikke får den rette hjælp 
grundet deres alder. 
 
Derudover orienterede Kirsten Nissen om, at hun og Pia Weise Pedersen den 31. januar 2023 
deltager på Danske Ældreråds for- og næstformandskabsmøde, hvor det blandt andet skal drøftes, 
hvordan rådene arbejder med mærkesager.  
 
Derudover oplyste Kirsten Nissen, at Danske Ældreråd havde foretaget en hurtig evaluering af 
Danske Ældreråds ældrepolitisk konference den 16. november 2022, og at det tydede på, at der 
havde været stor tilfredshed med konferencen.  
 
Derudover nævnte Kirsten Nissen, at de i Danske Ældreråd også havde vendt arbejdet med 
sundhedsklyngerne, og at fokus blandt andet havde været på, hvordan ældrerådene kan få 
indflydelse.  
 
Videre nævnte Kirsten Nissen, at hun og Pia Weise Pedersen den 3. november 2022 deltog i et 7-
by erfaringsmøde, hvor for- og næstformand for ældreråd i 7-bykredsen blandt andet havde 
drøftet 6-by nøgletal og KL nøgletal, og at deltagerne vendte arbejdet med velfærdsteknologi i 
kommunerne. Kirsten Nissen nævnte, at det i forhold til velfærdsteknologi er meget forskelligt, 
hvor langt de enkelte kommuner er, og at det også er meget forskelligt i hvor høj grad rådene er 
inddraget i arbejdet. Videre havde de på mødet hørt, hvordan man i Esbjerg Kommune har 
etableret et plejehjem i et byområde, hvor der er tænkt mere på tværs af generationer, og at 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen om bestyrelsesarbejdet i Danske Ældreråd til 
efterretning. 
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Ældrerådets Boligudvalg fx kan overveje at kontakte Esbjerg eller Århus Kommune for at høre 
mere om, hvordan man forsøger at indtænke generationer mere, når der etableres plejehjem.  
 
Kirsten Nissen nævnte derudover, at Københavns Ældreråd overtager værtskabet for 7-by 
samarbejdet i 2023, og at hun forventer at 7-by mødet i København bliver holdt i foråret 2023.  
 
  

15. Orientering fra sekretariatet 
 
Sekretariatet gjorde - i forlængelse af Peder Bloms orientering under punkt 8 - opmærksom på, at 
der er frist for at sende fakturaer for internet og printerpatroner til sekretariatet den 14. december 
2022.  
 
 

16. Eventuelt 
Jesper Balle og Anders Lund nævnte, at de havde været forbi arrangementet BAT60+ på 
Københavns Rådhus den 15. og 16. november 2022, hvor der havde været fokus på de 
sundhedsmæssige gevinster ved at dyrke bordtennis. 
 
Hanne Simonsen spurgte derudover ind til arbejdet med projekt Demensvenligt Vanløse. Kirsten 
Nissen nævnte, at hun, Lise Helweg og Bjarne Jørgensen sidder i følgegruppen for projektet, og at 
de løbene er indkaldt til møder. Videre oplyste Kirsten Nissen, at det umiddelbart har været svært 
at få fodfæste og få foreninger til at tage aktiv del i projektet og udbrede kendskabet dertil, og at 
der foretages en evaluering af projektet på et senere tidspunkt, som Ældrerådet naturligvis også vil 
blive orienteret om.  

Pia Weise Pedersen orientererede om, at hun er blevet inviteret til møde i følgegruppen for projekt 
’Slip Hjemmepleje Fri’. 

Peder Blom orienterede om, at de mødes i dirigentgruppen efter mødet i Ældrerådet og 
evaluerer. 

Ældrerådet vendte derudover afholdelse af møder i henholdsvis Telehuset og på Rådhuset, og et 
medlem gjorde opmærksom på, at akustikken i udvalgsværelse D desværre ikke var optimal.  


